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Registration09:00 - 09:35

09:35 - 09:50

09:50 - 10:00

10:00 –  10:20  

Coffee Break

10:20 –  10:40  

Session 1: Challenges in ECD during crises and digital transformation
الجلسة الأولى: تحدّيات تنمية الطفولة المبكّرة خلال الأزمات والتحوّل الرقميّ

Moderator: Mohammad Al-Bekaai

Session 2: Mental health situation & ECD
الجلسة الثانية: واقع الصحّة النفسيّة ومرحلة الطفولة المبكّرة 

Moderator: Rim Othman 

10:40 –  11:00  

11:00 –  11:20  
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Opening session
Dr. Nael Alami, President of the Modern University for Business and Science 
(MUBS), Beirut, Lebanon.
Mrs. Rita Karam, Higher Council for Childhood, Ministry of Social Affairs in 
Lebanon.

Keynote
Dr. Faten Skafi - Research Associate,  Arab Resource Collective (ARC): Mental 
Health & Early Childhood Development (ECD).

Dr. Faten Skafi, Research Associate, Arab Resource Collective (ARC): Situational 
Assessment of Young Children and their Families During the Multidimensional 
Crisis in Lebanon.

Dr. Hiba Mohammad Kassir,  Islamic University of Lebanon, Lebanese University, 
Faculty of Public Health: The Impact of the Economic Crisis and Displacement on 
the Early Screening of Developmental Difficulties.

Dr. Caroline Tarraf, MHPSS Coordinator, Amel Association International: The 
Impact of Early Trauma on Child Development: A Review of Current Literature.

ريم فوّاز، منسّقة مشروع الصحّة النفسيّة، ورشة الموارد العربيّة (ARC): واقع الصحّة 
النفسيّة لمربّيات ومربّي الأطفال في مرحلة الطفولة المبكّرة خلال الأزمات.

Dr. Hayat Itani, Modern University for Business and Science (MUBS): The Impact 
of Digitalization on Pedagogical Innovation, Curricular Adaptation, and 
Childrens’ Mental Health in Childhood Education.

11:20 –  11:30  

11:30 –  12:00  

12:00 –  12:20  

Q&A
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Session 5: Importance of addressing mental health issues in ECD
الجلسة الثالثة: أهمية تناول قضايا الصحّة النفسيّة في مرحلة الطفولة المبكّرة

Moderator: Zeinab Srour

Session 4: Policies & Recommendations for supporting ECD
الجلسة الرابعة: سياسات وتوصيات لدعم الطفولة المبكّرة

Moderator: Dr. Faten Skafi

Session 5: Exchange of Working Experiences
الجلسة الخامسة: تبادل الخبرات العمليّة والمهنيّة

Moderator: Sara Abou Ibrahim

12:55 –  13:10  
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12:20 –  12:30  Q&A

Q&A

12:30 –  12:45  Mrs. Marwa Yehia, Mentor Arabia: Transforming Early Childhood Education 
through Creative Solutions.

الدكتورة رشا عبدالرحيم، جامعة الشام (Hybrid Session): فاعلية برنامج تدريبيّ قائم على 
الأنشطة لتنمية ثقافة العمل التطوعيّ لدى معلّمات رياض الأطفال، ودور العمل 

التطوعيّ لمعلّمات رياض الأطفال في تعزيز القيم الإيجابيّة عند طفل الروضة. 

12:45 –  12:55  The Baltazar and Nicolas Foundation (Hybrid Session): Psychoeducational 
Intervention for Caregivers of Children under 3 Years of age.

13:10 –  13:25  Dr. Maiyasa Al-Saadi, Oman College of Health Sciences (Hybrid Session): 
Self-Compassion and Mental Health in Mothers Parenting Children with Autism 
Spectrum Disorder (ASD).

13:25 –  13:35  

Q&A13:50 –  14:00  

الدكتورة بهاء يحيى، الجامعة اللّبنانيّة، المعهد العالي للدكتوراه في الآداب والعلوم 
الإنسانيّة والاجتماعية: شهادة ربع قرن من الخدمة النفسية مع جمعية العناية 

بأطفال الحرب.

14:00 –  14:15  

الدكتورة أمل هواري، رئيسة قسم العمل الاجتماعيّ، الجامعة الحديثة للإدارة والعلوم 
(MUBS): دور الخدمة الاجتماعيّة في تعزيز الدعم النفسيّ للطلاب والمعلّمين.

14:15 –  14:25  

Mrs. Pamela Zgheib, Ministry of Public Health: Programs and Policies Related to 
Early Childhood Development in the Ministry of Public Health in Lebanon.

13:35 –  13:50  
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ريم فوّاز، منسّقة مشروع الصحّة النّفسيّة، ورشة الموارد العربيّة (ARC): موقع نوّارة 
لحُسن الحال.

14:35 –  14:40  Closing Session
Dr. Ghassan Issa, General Coordinator, Arab Resource Collective. 

14:40 –  15:00  Coffee Break & Networking

14:25 –  14:35  


